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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 15 augusti 2016 

 

Ledamöter  

Gunnar Sandell, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Christina Johansson, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Toni Eklund SPF Farsta 

  

Förhinder  

Yvonne Algård, ersättare SPF Sköndal 

  

Vakans PRO Farsta centrum 

  

Tjänstepersoner  

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra mötet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden onsdag 17 augusti. 

 

Protokollet från rådets möte den 7 juni 2016 anmäldes och lades 

till handlingarna. 

 

Sven Engström, ersättare i rådet och representant för PRO Farsta 

centrum, avled för kort tid sedan. Rådet skickar en blomma och 

ett tack för Svens stora engagemang, kanske särskilt för 

hembygden i Fagersjö, till begravningen den 25 augusti. Inger 

Sjöberg meddelade att föreningen troligen kommer att nominera 

en ny företrädare först inför nämndens beslut om nästa års 

pensionärsråd senare i höst. 

 

§ 2  Ärenden till nämndsammanträdet den 25 augusti 

 

Ärende nr 4: Underskott och biståndsbedömning inom 

äldreomsorgen. Svar på skrivelse från M och L 

Rådet har sagt tidigare och upprepar igen att det är 

bekymmersamt med underskottet inom äldreomsorgen – det 

behövs en mer realistisk budgettilldelning. Det är inte heller 

roligt för personalen att arbeta under sådana förutsättningar. 

 

Ärende nr 5: Uppföljning av kommunala vård- och 

omsorgsboenden – Edö 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Uppföljning av Farstas kommunala dagverksamhet 

för dementa 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 7: Medverkan i central upphandling av driften av 

Ängsö vård- och omsorgsboende 

Rådet hade inga synpunkter. 
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Ärende nr 11: Delrapport från Äldreboendeutredningen. Svar på 

remiss från kommunstyrelsen 

Rådet undrar när slutrapporten kommer. Delrapporten är mycket 

översiktlig, behoven är dåligt belysta. Rådet vill att varje 

stadsdelsnämnd gör en egen behovsanalys, istället för dagens 

regionala planering. Lägenheter i den föreslagna boendeformen 

trygghetsboende borde förmedlas av äldrenämnden, inte 

Bostadsförmedlingen. Det saknas information om kostnader för 

trygghetsboende. Rådet understryker hur viktigt det är att äldre 

får möjlighet att flytta till ett boende innan man är för dålig, och 

att man sedan inte ska behöva flytta igen. Förslaget om 

aktivitetscenter är bra men behöver finansieras. Centren bör även 

vara öppna för äldre som bor i närområdet.  

 

Rådet uppmanade också till flexibilitet vid byggnation så att 

nybyggda lägenheter och boenden kan användas för olika 

ändamål utifrån behov. 

 

Ärende nr 12: Anhörig- och objektanställningar inom 

hemtjänsten. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet tyckte att förslaget är bra. 

 

Ärende nr 13: Biblioteksplan 2016-2020. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

Rådet upprepade sin tidigare synpunkt att tillgängligheten är 

viktig, att äldre behöver kunna få hem böcker och ljudböcker om 

man inte själv kan ta sig till ett bibliotek. 

 

Ärende nr 17: Ändring av mandatperiod, sammansättning och 

instruktion för kommunstyrelsens och stadsdelsnämndernas 

pensionärsråd. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet tyckte att förvaltningens tjänsteutlåtande på ett 

utomordentligt sätt återgav de synpunkter rådet framförde när 

remissen diskuterades vid sammanträdet den 7 juni. 

 

Ärende nr 22: Detaljplan för del av fastigheten Kymmendö 3 m fl 

i Farsta strand. Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 
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Ärende nr 23: Detaljplan för Farsta 2:1, Sirapsvägen i 

Hökarängen. Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 24: Detaljplan för Sköndal 1:1 m fl i Sköndal. Svar på 

remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 25: Otillåtna bosättningar (Ds 2016:17). Svar på 

förvaltningsremiss från kommunstyrelsen 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 26: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 2 år 2016 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

§ 3  Information från förvaltningen 

Förvaltningen besvarade en fråga från föregående sammanträde 

om huruvida det ställs krav på närproducerat vid upphandling av 

kost inom äldreomsorgen. Det kravet kan inte ställas eftersom det 

skulle strida mot lagen om offentlig upphandling, LOU. 

 

§ 4  Får vi gehör för våra synpunkter? 

Rådet diskuterade i vilken utsträckning man får gehör för sina 

synpunkter, om de resulterar i konkreta förbättringar på olika 

områden. Som exempel nämndes möjligheten för seniorer att äta 

lunch i skolmatsalarna, önskemålet om fri eller billigare 

parkering vid Farsta sim- och idrottshallar, liksom det mångåriga 

kravet på en boulehall. Nämndens respons var man inte speciellt 

imponerad av – nämnden borde i större utsträckning kunna driva 

de frågor som pensionärsrådet tar upp som viktiga. 

 

Ordföranden föreslog som strategi att rådet i större utsträckning 

fokuserar och koncentrerar det man vill ha sagt, de resultat man 

vill uppnå. Sekreteraren påminde om att det också är viktigt att 

vända sig till rätt instans, att nämnden är begränsad i sitt agerande 

av de ramar som kommunfullmäktige sätter i de reglementen som 

avgränsar olika nämnders ansvarsområden. Nämnden kan inte gå 
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utöver sin så kallade ”kompetens” och till exempel agera när det 

gäller parkeringsavgifter eller lokaler för idrott. I de fallen kan 

rådet istället vända sig direkt till ansvarig nämnd med en 

skrivelse, så som rådet så framgångsrikt gjorde när det gällde 

parkbänkarna och papperskorgarna på Farsta torg. 

 

Sekreteraren föreslog också att rådet gör en lista över förslag och 

synpunkter som man har framfört tidigare och inte tycker att 

nämnden har tagit hänsyn till, så att diskussionen med nämnden 

blir så konkret som möjligt. 

 

Ordföranden uppmanade avslutningsvis övriga att fokusera mer 

när man läser nämndhandlingarna på vilka råd man vill ge 

nämnden. 

 

§ 5 Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet uppdaterade tidplanen över kommande möten och 

balanslistan över frågor, besök och liknande – se bilaga.  

 

Frågan om lokaler för föreningsverksamhet – i anslutning till en 

skrivelse om detta från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och 

Vänsterpartiet – flyttas till rådets nästa sammanträde eftersom 

skrivelsen har flyttats till nämndens septembersammanträde. I 

anslutning till detta tog rådet åter upp behovet av lokalbidrag, att 

det borde gå att söka lokalbidrag inom ramen för nämndens 

föreningsbidrag. Att föreningarna har lokaler för sin verksamhet 

är mycket viktigt för att bryta ensamhet och isolering. 

 

När det gäller möjligheten att äta i skolmatsalar föreslog 

ordföranden att någon går till Öppet forum vid nästa 

nämndsammanträde och ställer frågan till grundskolechef 

Christer Oja, som medverkar där. 

 

Ordföranden kontaktar idrottsborgarrådet Emilia Bjuggren och 

hör om hon har möjlighet att besöka rådet. 

 

§ 6  Mötet avslutas 

Ordföranden avslutade mötet. 


